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Aika 08.01.2024, klo 14:00 - 17:50

Paikka Kaupungintalo, kaupunginhallituksen kokoushuone / Teams-yhteys

Käsitellyt asiat

§ 1 Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

§ 2 Pöytäkirjan tarkastus

§ 3 Ilmoitusasiat

§ 4 Otto-oikeus/lautakuntien päätökset

§ 5 Kaupunginvaltuuston kokouksen 13.11.2023 täytäntöönpanot

§ 6 Valtuustoaloite: Mikkeliläisten arjen kustannukset kuriin

§ 7 Valtuustoaloite: Yksi oppilaaksiottoalue Mikkeliin

§ 8
Valtuustoaloite: Mikkelin kaupungin tulee turvata liikuntareittien mahdollisuus 
Kalevankankaalla

§ 9 Valtuustoaloite: Lähemäen koulun liikenneturvallisuutta parannettava

§ 10
Kaupunginhallituksen vastaselitys Vaalijalan kuntayhtymän yhtymäkokouksen 
päätöksistä Itä-Suomen hallinto-oikeudelle

§ 11 Omistajaohjauspyyntö energiaomaisuusjärjestelyjen uudelleenrahoitukseen
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Saapuvilla olleet jäsenet
Jarno Strengell, puheenjohtaja
Jani Sensio, 2. varapuheenjohtaja, poistui 14:27
Eero Aho
Jatta Juhola
Heli Kauppinen
Petri Pekonen, saapui 14:07
Pekka Pöyry, saapui 14:07
Jaana Strandman, poistui 14:12
Pirkko Valtola
Mervi Eskelinen, varajäsen, saapui 14:24
Jouko Kervinen, varajäsen
Kirsi Olkkonen, varajäsen, poistui 14:25
Tomi Sikanen, varajäsen, saapui 14:27

Muut saapuvilla olleet
Ari Liikanen, hallintojohtaja, sihteeri, poistui 14:27
Annaliisa Leinonen, kaupunginlakimies, sihteeri, saapui 14:05
Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja
Oskari Valtola, kaupunginvaltuuston puheenjohtaja
Laura Hämäläinen, kaupunginvaltuuston 1. varapuheenjohtaja
Minna Pöntinen, kaupunginvaltuuston 2. varapuheenjohtaja, poistui 14:27
Petri Mattila, henkilöstöjohtaja
Janne Skott, vs. talousjohtaja
Heidi Hänninen, viestintä- ja markkinointipäällikkö
Harri Räsänen, KMPG:n asiantuntija, saapui 14:27, poistui 16:21
Juha Koivula, KMPG:n asiantuntija, saapui 14:27, poistui 16:21
Erkki Karppanen, Etelä-Savon Energia Oy:n toimitusjohtaja, saapui 14:27, poistui 16:21
Heikki Nykänen, Etelä-Savon Energia Oy:n hallituksen puheenjohtaja , saapui 14:27, 
poistui 16:21
Soti Calochristos, abrdn edustaja, saapui 14:31, poistui 15:44
Markku Ryymin, abrdn edustaja, saapui 14:31, poistui 15:44
Anders Safarov, Danske Bank, saapui 14:31, poistui 15:44
Sonja Hänninen, Asianajotoimisto Borenius Oy, saapui 14:31, poistui 15:44
. .
Kokouksessa tauko klo 16:47-17:10

Poissa
Armi Salo-Oksa
Pirjo Siiskonen, kaupunginhallituksen puheenjohtaja
Jouni Riihelä, kaupunkikehitysjohtaja
Virpi Siekkinen, sivistysjohtaja

Allekirjoitukset

Jarno Strengell
Puheenjohtaja

Ari Liikanen
Sihteeri
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Pöytäkirjan tarkastus
Pöytäkirja on tarkastettu ja hyväksytty

10.01.2024

Heli Kauppinen
Pöytäkirjantarkastaja

 

Muut allekirjoittajat
 

10.01.2024

Jatta Juhola
Pöytäkirjantarkastaja

 

Annaliisa Leinonen
Sihteeri, § 11

Pöytäkirjan nähtävänäolo
Mikkelin kaupungin yleisessä tietoverkossa www.mikkeli.fi
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§ 1
Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus

Päätös
Puheenjohtaja totesi kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 
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§ 2
Pöytäkirjan tarkastus

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Tämän kokouksen pöytäkirjantarkastajiksi valitaan Jatta Juhola ja Heli Kauppinen. 
Pöytäkirja tarkastetaan sähköisesti keskiviikkona 10.1.2024 ja on sen jälkeen 
nähtävänä kaupungin yleisessä tietoverkossa.

   

Päätös
Hyväksyttiin.
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§ 3
Ilmoitusasiat

Kaupunginhallituksen tietoon saatetaan seuraavat ilmoitusluontoiset asiat:

Etelä-Savon kampuskiinteistöt ky, pöytäkirja: yhtymäkokous 13.12.2023
Etelä-Savon maakuntaliitto, pöytäkirjat: valtuusto 13.12.2023 ja hallitus 
18.12.2023
Nuorisovaltuusto, pöytäkirja 18.12.2023

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Merkitään tiedoksi.

   

Päätös
Merkittiin.
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§ 4
Otto-oikeus/lautakuntien päätökset

Kaupunginhallituksen tietoon saatetut pöytäkirjat:

Hyvinvoinnin ja osallisuuden lautakunta 13.12.2023
Mikkelin kaupungin liikelaitos Otavian johtokunta 13.12.2023
Vanhusneuvosto 14.12.2023
Kasvatus- ja opetuslautakunta 14.12.2023
Kaupunkikehityslautakunta 14.12.2023
Vesiliikelaitoksen johtokunta 14.12.2023

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Koska kaupunginjohtaja ei ole havainnut pöytäkirjoissa sellaista, mikä olisi esteenä 
päätösten täytäntöönpanolle kaupunginjohtaja ehdottaa, ettei kaupunginhallitus 
käytä kuntalain 92 §:n mukaista otto-oikeutta em. viranomaisten tekemiin päätöksiin.

Päätös
Hyväksyttiin.
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§ 5
Kaupunginvaltuuston kokouksen 13.11.2023 täytäntöönpanot

MliDno-2023-1108

Kaupunginhallitukselle esitellään kaupunginvaltuuston kokouksessa 13.11.2023 
tehdyt päätökset.

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Todettuaan, että päätökset ovat syntyneet laillisessa järjestyksessä eivätkä mene 
kaupunginvaltuuston toimivallan ulkopuolelle eivätkä ne ole lainvastaisia, 
kaupunginhallitus päättää niiden täytäntöönpanosta seuraavaa:

§ 116
Sidonnaisuuksien ilmoittamisvelvollisuuden noudattamisen valvonta
Merkittiin tiedoksi

§ 117
Mikkelin kaupunkikonsernin tilintarkastuspalveluiden hankinta 2024–2027, optio 
vuosille 2028–2029
Ilmoitukset: pöytäkirjanote 17.11.2023: Tarjouksen jättäneet, talouspalvelut, 
hankintapalvelut, tarkastuslautakunta, konserniyhtiöiden toimitusjohtajat

§ 118
Metsäsairila Oy:n konsernitilin tililuotto
Ilmoitukset: pöytäkirjanote 17.11.2023: Metsäsairila Oy/toimitusjohtaja, talouspalvelut, 
Meidän IT ja talous Oy/kirjanpito

§ 119
Perusopetuksen ja lukiokoulutuksen stipendirahastot
Ilmoitukset: pöytäkirjanote 17.11.2023: Talouspalvelut, Anttolan yhtenäiskoulun, 
Kalevankankaan koulun, Launialan koulun, Moision koulun, Päämajakoulun ja 
Rantakylän koulun rehtorit ja koulusihteerit, Mikkelin lukion rehtori ja koulusihteerit

§ 120
Henkilöstö- ja koulutussuunnitelma 2024-2026
Ilmoitukset: pöytäkirjanote 17.11.2023: Henkilöstöpalvelut

§ 121
Veroprosentit 2024
Ilmoitus 13.11.2023: Verohallinto
Ilmoitukset: pöytäkirjanote 17.11.2023: Talouspalvelut, Meidän IT ja talous Oy
/kirjanpito

§ 122
Talousarvio 2024
Ilmoitukset: pöytäkirjanote 17.11.2023: Talouspalvelut

§ 123
Talousarvioon liittyvät valtuudet kaupunginjohtajalle ja kaupunginhallitukselle
Ilmoitukset: pöytäkirjanote 17.11.2023: Talouspalvelut
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§ 124
Rouhialan koulun lakkaaminen ja yhdistyminen Päämajakouluun
Ilmoitukset: pöytäkirjanote 17.11.2023: Rouhialan koulun rehtori, Päämajakoulu 
rehtori, opetusjohtaja, sivistysjohtaja, henkilöstöpalvelut

§ 125
Valtuustoaloite: Mikkelin kaupungin varhaiskasvatuksen-, koulujen- ja julkisten 
yksiköiden jäte- ja tavarakierrätyksen parantaminen
Merkittiin tiedoksi

§ 126
Erot Mikkelin Seudun Perussuomalaisten valtuustoryhmästä
Merkittiin tiedoksi

§ 127
Valtuustoaloite: Mikkelistä UNICEFin hyväksymä Lapsiystävällinen kunta
Aloite lähetetty kaupunginhallituksen valmisteltavaksi. Kh 27.11.2023 § 374

Päätös
Hyväksyttiin.
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Kaupunginvaltuusto, § 143,11.12.2023
Kaupunginhallitus, § 6, 08.01.2024

§ 6
Valtuustoaloite: Mikkeliläisten arjen kustannukset kuriin

MliDno-2023-4176

Kaupunginvaltuusto, 11.12.2023, § 143

Valtuutettu Jaana Strandman esitti 11.12.2023 Perussuomalaisten valtuustoryhmän 
ym. valtuustoaloitteena otsikkoasiasta seuraavaa:

"Arjen kustannukset ovat kohonneet kaupunkimme asukkailla. Mikkeli on 
tuloveroprosentillaan Suomen kunnista kovin verottaja. Lisäksi olemme kaupunkina 
eri hallintokunnissa tehneet päätöksiä erilaisten arjen kustannuksien lisäämiseksi ja 
nostamiseksi. Näistä mainittakoon mm. Tonttivuokrien korotukset, hulevesimaksut.  

Esitys: Esitämme, että Mikkelin kaupunki selvittää kokonaisvaltaisesti asukkaidensa ne 
arjen kustannukset, jotka mikkeliläiset veronmaksajat maksavat kaupungin 
päättämillä maksuilla. Lisäksi esitämme, että Mikkeli ryhtyy toimenpiteisiin asukkaiden 
arjen kustannuksien hillitsemiseksi.

Mikkelissä 11.12.2023 

Perussuomalaisten valtuustoryhmä 
Jaana Strandman 
Raimo Heinänen

Kirsi Olkkonen, Petri Pekonen, Pekka Pöyry,
Laura Hämäläinen, Anu Kokkonen, Jussi Marttinen,
Satu Taavitsainen"

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Merkitään, että kiinteistöjohtaja Jarkko Hyttinen ja maankäyttöjohtaja Topiantti Äikäs 
poistuivat kokouksesta tämän pykälän käsittelyn aikana.

Kaupunginhallitus, 08.01.2024, § 6

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää lähettää aloitteen konserni- ja elinvoimapalveluiden 
palvelualueen valmisteltavaksi.

Edelleen kaupunginhallitus päättää, että vastaus aloitteeseen tulee käsitellä 
kaupunginhallituksessa viimeistään toukokuussa 2024.

Päätös
Hyväksyttiin.
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Tiedoksi
Konserni- ja elinvoimapalveluiden palvelualue/vs. talousjohtaja
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Kaupunginvaltuusto, § 144,11.12.2023
Kaupunginhallitus, § 7, 08.01.2024

§ 7
Valtuustoaloite: Yksi oppilaaksiottoalue Mikkeliin

MliDno-2023-4177

Kaupunginvaltuusto, 11.12.2023, § 144

Valtuutettu Pertti Karhunen esitti 11.12.2023 Mikkelin Sitoutumattomat 
valtuustoryhmän ym. valtuustoaloitteena otsikkoasiasta seuraavaa:

"Viimeksi julkistetun (28.11.2023) ennusteen mukaan Mikkelissä perusopetuksen 
oppilasmäärä vähenee vuodesta 2023 vuoteen 2030 noin 800 oppilaalla. Sama tahti 
jatkuu ennusteen mukaan myös 2030-luvulla. Tämä tulee vaikuttamaan kaupungissa 
kaikkien kaupunkimme perusopetusta antavien koulujen oppilasmääriin vähentävästi.

Perusopetuksen järjestäminen on kunnan ja kaupungin lakisääteinen tehtävä. 
Perusopetuslain mukaan koulutuksen järjestäjän on osoitettava oppilaalle lähikoulu 
(POL 6 §).  Mikkelin kaupunki on jaettu neljään (4) alueeseen sekä useaan 
oppilaaksiottoalueeseen, joilla sijaitsee erinäinen määrä peruskouluja.

Pelkistä koulujen seinistä ei ole järkevää maksaa, vaan koulut on saatava 
täyttöasteeltaan mahdollisimman lähelle kullekin koululle laskennallisesti laskettua 
maksimi oppilasmäärää. Näin saamme koulukiinteistöistä syntyvät kustannukset sekä 
investoinnit pysymään järkevissä rajoissa. Samalla voimme keskittyä entistä 
paremmin opetuksen haasteisiin, jotka ovat valitettavasti kasvamassa. Yhden 
oppilaaksiottoalueen malli on käytössä useissa kunnissa ja kaupungeissa.

Me allekirjoittaneet valtuutetut esitämme, että Mikkeliin muodostetaan yksi 
oppilaaksiottoalue. Se mahdollistaa nykyistä paremman taloudellisen kouluverkon 
hyödyntämisen ja lisää joustavuutta koulujen täyttöasteisiin.

Mikkelissä 11.12.2023
Mikkelin Sitoutumattomat 
Anna Reponen, Pertti Karhunen, Juha Ropponen

Jussi Marttinen, Sami Järvinen, Satu Taavitsainen"

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Kaupunginhallitus, 08.01.2024, § 7

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää lähettää aloitteen sivistyksen ja hyvinvoinnin palvelualueen 
valmisteltavaksi.
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Edelleen kaupunginhallitus päättää, että vastaus aloitteeseen tulee käsitellä 
kaupunginhallituksessa viimeistään toukokuussa 2024.

Päätös
Hyväksyttiin.

Tiedoksi
Sivistyksen ja hyvinvoinnin palvelualue/sivistysjohtaja, opetusjohtaja
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Kaupunginvaltuusto, § 145,11.12.2023
Kaupunginhallitus, § 8, 08.01.2024

§ 8
Valtuustoaloite: Mikkelin kaupungin tulee turvata liikuntareittien mahdollisuus 
Kalevankankaalla

MliDno-2023-4178

Kaupunginvaltuusto, 11.12.2023, § 145

Valtuutettu Arto Seppälä ym. esittivät 11.12.2023 valtuustoaloitteenaan otsikkoasiasta 
seuraavaa:

"Kalevankankaan kehittämiseen on useiden vuosikymmenien aikana panostettu 
yhteiskunnan varoja kymmeniä miljoonia. Kalevankaan alue on saanut kiitosta 
kävijöiltä vuosien aikana. Siellä on hyvät mahdollisuudet järjestää erilaisia tapahtumia 
ja kilpailuja kesällä että talvella.

Mutta valitettavasti nyt viime vuosina liikuntareittien käyttöä on merkittävästi 
supistanut toimet mm. Puolustusvoimien osalta. Syyt me varmaan tiedetään hyvinkin 
laajasti.

Lisäksi merkittävä muutos tuli kesänaikana kun ns. Valtsunlatua/reittiä ei saatu 
useiden keskustelujen jälkeen sovittua käyttöön alueen maanomistajien kanssa.

Kalevankaan alueella ja lähiympäristössä olevat liikuntareitit ovat menettämässä 
myönteisen kuvan tulevaisuuden liikuntapaikkana. Olemme jo menettäneet lähes 
kokonaan Kyrönpellon alueen ampumastadion ja siihen kuuluvat reitit.

Kalevankankaalla on ollut epävirallisessa käytössä ns. Mäntyniemen reitti viime 
vuosina. Kyseinen reitti on ollut mm. Savoniahiihdossa. Nykyisin reitti on osin  mm. 
maastopyöräilijöiden käytössä.

Kansalaisilta ja seuroilta on tullut viestiä, että Mikkelin kaupungin tulee välittömästi 
käynnistää maa-alueiden omistajien kanssa neuvottelut ja saada Mäntyniemen reitti 
virallistettua kansalaisten käyttöön. Neuvottelut tulisi saada myönteiseen tulokseen 
Mäntyniemen reitin osalta tulevan kesän alkuun mennessä.

Täten turvataan Kalevankangas tapahtuma-alueena ja siihen välittömästi kuuluvat 
reitit viralliseen ja luontoystävälliseen käyttöön. Kun liikutaan virallisella reitillä niin se 
tapahtuu hallitusti ja luontoa säästäen.

Mikkelissä 10.12.2023

Arto Seppälä (sd)
valtuutettu

Petri Tikkanen, Jatta Juhola, Liisa Ahonen,
Jaana Vartinen, Paavo Barck, Jarno Strengell,
Enrique Tessieri, Tapani Korhonen, Jenni Tissari,
Heikki Nykänen, Petri Pekonen, Pekka Pöyry,
Kirsi Olkkonen, Suvi Kähkönen-Valtola,
Oskari Valtola, Juha Vuori"
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Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Merkitään, että valtuutettu Jani Sensio poistui kokouksesta tämän pykälän käsittelyn 
aikana.

Kaupunginhallitus, 08.01.2024, § 8

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää lähettää aloitteen sivistyksen ja hyvinvoinnin palvelualueen 
valmisteltavaksi.

Edelleen kaupunginhallitus päättää, että vastaus aloitteeseen tulee käsitellä 
kaupunginhallituksessa viimeistään toukokuussa 2024.

Päätös
Hyväksyttiin.

Tiedoksi
Sivistyksen ja hyvinvoinnin palvelualue/sivistysjohtaja, liikuntapäällikkö



Mikkeli Pöytäkirja 1/2024 16 ( )26
Kaupunginhallitus 08.01.2024

Tämä asiakirja on sähköisesti hyväksytty Mikkelin asianhallintajärjestelmässä

Kaupunginvaltuusto, § 101,28.08.2023
Kaupunginhallitus, § 290,18.09.2023
Kaupunkikehityslautakunta, § 161,14.12.2023
Kaupunginhallitus, § 9, 08.01.2024

§ 9
Valtuustoaloite: Lähemäen koulun liikenneturvallisuutta parannettava

MliDno-2023-3325

Kaupunginvaltuusto, 28.08.2023, § 101

Valtuutettu Jenni Oksanen ym. esitivät 28.8.2023 valtuustoaloitteenaan otsikkoasiasta 
seuraavaa:

"Kouluverkon supistamisen myötä Lähemäen koulun oppilasmäärä on kasvanut (2023-
2024 409 oppilasta). Koululla on nykyään entistä laajempi oppilaaksiottoalue, mutta 
valitettavasti liikenneturvallisuusasiat eivät ole kehittyneet samassa suhteessa.

Esimerkkinä mainittakoon vilkkaasti liikennöidyn Juvantien linja-autopysäkki 
kaupungin suunnasta tultaessa (kisatien ja Juvantien risteyksen läheisyydessä). 
Pysäkillä oppilaat eivät mahdu odottamaan, ilman että häiritsisivät kevyen liikenteen 
väylällä ohi liikkuvia. Muutenkin koulun linja-autopysäkit sijaitsevat Tupalan / Peitsarin 
/ kaupungin suunnasta tullessa vilkkaasti liikennöidyn Juvantien varrella, jonka 
nopeusrajoitus on 50 km / h.

Lähemäen koululla on toteutettu Fiksusti Kouluun -selvitys, jossa tunnistettiin toimia 
aktiivisten koulumatkojen edistämiseen. Peräti 49 % vastaajista (vastaajia yli 200) 
ilmaisi huolensa autojen ajonopeuksista koulumatkan varrella.

Vastauksissa tuotiin myös esiin se, ettei esimerkiksi Tupalasta ole mahtunut aina 
bussin kyytiin ja pienille oppilaille ei riitä bussissa istumapaikka. Myöskään bussien 
aikataulut eivät palvele koulumatkaa (oppilaat eivät kerkeä tunneilta bussiin ilman 
kiirettä). Bussiaikatauluihin ja kapasiteettiin liittyvää ongelmaa on tuotu viime 
lukukauden aikana laajasti esiin ja esitetty siihen ratkaisuja.

Lähemäen koulun liikenneturvallisuuden parantamisen osalta ratkaisuja voisivat olla 
esimerkiksi (ratkaisuja esitetty lisää Fiksusti kouluun – selvityksessä):

Koulun bussipysäkin siirtäminen koulupäivän aikana 8-15 välillä Alakadun 
varteen urheilukentän pohjoispäähän (olisi huomattavasti turvallisempi lapsille, 
kun ko. kadulla nopeusrajoitus on 30 h / h) tai vaihtoehtoisesti
Vanhan Juvantien nopeusrajoituksen laskeminen 30 km / h Launialankadun ja 
Paukkulantien välisellä osuudella.
Suonsaareen menevän linja-autoreitin muuttaminen Juvantien kautta Tupalaan 
ja siitä Suonsaareen sekä takaisin toisinpäin
Linja-aikataulujen muuttaminen kaupungista lähtevien bussien osalta siten, että 
lähtöaika nykyiseen verrattuna myöhästettäisiin 5–10 min., jolloin oppilaat 
ehtisivät turvallisesti siirtyä pysäkille
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Me valtuutetut esitämme, että Lähemäen koulun liikenneturvallisuutta parannetaan ja 
samalla tutkitaan, onko muiden koulujen oppilasmäärissä tapahtunut muutoksia, 
jolloin myös niiden liikenneturvallisuusolosuhteita tulisi kehittää.

Mikkelissä 25.8.2023

Jenni Oksanen

Armi Salo-Oksa, Pirkko Valtola, Suvi Kähkönen-Valtola
Jukka Härkönen, Hannu Tullinen, Jarmo Lautamäki,
Veli Liikanen, Tanja Hartonen, Mervi Eskelinen,
Jenni Tissari, Anna Reponen, Juha Ropponen,
Raine Lehkonen, Paavo Barck, Soile Kuitunen,
Petri Pekonen, Heli Kauppinen, Katriina Janhunen,
Tomi Sikanen, Eero Aho, Kati Häkkinen,
Antti Pakarinen, Juha Vuori"

Päätös
Kaupunginvaltuusto päätti lähettää aloitteen kaupunginhallituksen valmisteltavaksi.

Kaupunginhallitus, 18.09.2023, § 290

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää lähettää aloitteen asumisen ja toimintaympäristön 
palvelualueen valmisteltavaksi.

Lisäksi kaupunginhallitus päättää, että vastaus aloitteeseen tulee käsitellä 
kaupunginhallituksessa viimeistään tammikuussa 2024.

Päätös
Hyväksyttiin.

Lisäksi kaupunginhallitus päätti, että kaupunkikehityslautakunnan tulee pyytää 
aloitteeseen lausunto myös nuorisovaltuustolta.

Kaupunkikehityslautakunta, 14.12.2023, § 161

Valmistelijat / lisätiedot:
Eija Yli-Halkola
eija.yli-halkola@mikkeli.fi
liikennesuunnittelija

Otsikon valtuustoaloitteessa esitetään Lähemäen koulun linja-autopysäkkien 
siirtämistä koulupäivän aikana Alakadun varteen tai vaihtoehtoisesti Juvantien 
nopeusrajoituksen alentamista 30 km/h Launialankadun ja Paukkulantien välisellä 
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osuudella, Suonsaareen menevän linja- autoreitin muuttamista kulkemaan Juvantien 
kautta Tupalaan ja siitä Suonsaareen sekä linja- aikataulujen muutosta siten että 
lähtöaikaa keskustasta myöhäistetään 5–10 min. 

Juvantie on yksi Mikkelin keskustaajaman pääkaduista, jonka kautta kulkee 
paikallisliikenteen linja-autovuoroja. Nopeusrajoitus on 50 km/h. Juvantiellä välillä 
Launialankatu-Paukkulantie kevytliikenne alittaa kadun Ahokadun ja Launialankadun 
liittymissä. Tasossa Juvantie ylitetään koulun lähiympäristössä vain Paukkulantien 
liittymässä, jossa on liikennevalot ja Kisatien liittymässä saarekkeellisen suojatien 
kautta. Juvantien nopeusrajoitus muutetaan 40 kilometriin tunnissa Kisatien liittymän 
molemmin puolin.

Lähemäen koulu sijoittuu pientaloalueelle, jonka katuverkko ja liittymät eivät ole 
suunniteltu linja-autoille. Lisäksi paikallisliikenteen liikenteen vuorojen tulee palvella 
kaikkia matkustajia. Juvantien linja-autopysäkeiltä on turvalliset reitit koululle. Lähinnä 
Lähemäen koulua sijaitsevat linja-autopysäkit ovat Tupalan suunnalta tultaessa 
Ahjokadun pysäkki ja keskustan suunnasta Kisatien pysäkki. Ahjokadun pysäkiltä 
koululle johtaa Juvantien alittava kevyen liikenteen alikulku, Kisatien pysäkille 
mentäessä ei tarvitse ylittää Juvantietä. Koululaisten on mahdollista käyttää myös 
muita Juvantien linja-autopysäkkejä, lähimmät pysäkit sijaitsevat alle 300 metrin 
etäisyydellä edellä mainituista linja-autopysäkeistä. Kaikilta näiltä pysäkeiltä on 
turvalliset reitit koululle eikä tarvetta linja-autovuorojen reittimuutokselle ole. 
Tilanpuuteen vuoksi linja-autopysäkeille ei ole mahdollista rakentaa erillisiä 
odotustiloja.

Tupalan alueen läpi ajetaan kahdella paikallisliikenteen bussireitillä hieman eri 
aikataululla; Lehtolankadun linja sekä Suonsaaren linja. Linjat kohtaavat Tupalantien 
risteyksessä ja ovat samalla reitillä Tupalantieltä Juvantielle ja edelleen keskustaan.

Aamuisin sekä Lehtolankadulta että Suonsaaresta keskustaan saapuvat kaksi vuoroa 
ovat ruuhkaisimmat vuorot. Päivällä ruuhkavuorot ovat klo 12–15 välillä. Tupalan 
vuoroilla molemmilla linjoilla on suuri bussityyppi käytössä, jossa on 49 istumapaikkaa 
ja seisomakuormassa kuormitus voi olla 100 saakka. Vuorojen kuormitus riippuu 
viikonpäivästä eli koulujen lukujärjestyksistä. Ruuhkaisimmat päivät aiheutuvat Lyseon 
ja Lähemäen koulupäivän samanaikaisista alkamis- ja päättymisajoista. Bussit eivät 
kuitenkaan ole täynnä. Ruuhkat aiheutuvat myös matkustajakäyttäytymisestä. 
Istumapaikkoja ei täytetä, vaan jäädään seisomaan bussikäytävälle jo linjan alussa, 
jolloin bussi täyttyy seisomakuormalle jo linjan alussa. Myös kävely ja pyöräily on 
otettu esille. Erityisesti lyhyt koulumatka Peitsarin kaupalta Lähemäen koululle tulisi 
kävellä tai pyöräillä. Tupalassa Oravinharjuntien alueen koululaiset voisivat käyttää 
myös Suonsaaren linjan bussia, jossa on enemmän tilaa. Keskipäivällä ja iltapäivällä 
Lähemäen koulupäivän päättyessä, voi siirtyä käyttämään n. 20 min päästä tulevaa 
seuraavaa vuoroa.

Bussimatka Tupalasta Lähemäen koululle on lyhyt, kyyti on hyvää ja bussikalusto on 
hyvä. Tästä johtuen Tupalan linjoille ei esitetä lisävuoroja tai nykyisten vuorojen 
aikataulumuutoksia. Lähemäen koulun kanssa yhteistyössä on pyritty vaikuttamaan 
asiaan tiedotuksella.

Mikkelin kaupunki on mukana Fiksusti kouluun ohjelmassa, joka on Likes by Jamkin ja 
Pyöräilykuntien verkoston yhteinen koulumatkaliikkumisen edistämisen ohjelma. 
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Vuosina 2022–2023 Mikkeli oli mukana Lähemäen koulun ja Päämajakoulun osalta. 
Fiksusti kouluun -ohjelma tarjoaa tietoa ja neuvoja kestävämpien ja aktiivisempien 
koulumatkojen suunnitteluun ja toteutukseen. Poikkihallinnollisella yhteistyöllä 
kouluilla on tehty koulujen liikenneympäristön kartoitukset ja selvitetty kyselyllä 
huoltajien näkemyksiä koulumatkojen kulkemisesta. Lopputuloksena Fiksusti kouluun 
ohjelmasta syntyi liikenneympäristön parantamisohjelma sekä liikkumisenohjauksen 
toimenpiteitä.  Liikenneympäristön toimenpiteitä tehdään liikenneturvallisuuden ja 
esteettömyyden parantamiseen varatulla määrärahalla.

Ehdotus
Esittelijä: Jouni Riihelä, kaupunkikehitysjohtaja

Kaupunkikehityslautakunta antaa kaupunginhallitukselle ja edelleen 
kaupunginvaltuustolle edellä olevan vastauksen tehtyyn valtuustoaloitteeseen.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että Kerttu Hakala saapui kokoukseen tämän pykälän käsittelyn aikana.

Kaupunginhallitus, 08.01.2024, § 9

Valmistelija / lisätiedot:
Eija Yli-Halkola
eija.yli-halkola@mikkeli.fi
liikennesuunnittelija

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus esittää kaupunginvaltuustolle, että se merkitsee tiedoksi 
kaupunkikehityslautakunnan vastauksen valtuutettu Jenni Oksasen ym. 
valtuustoaloitteeseen ja toteaa asian loppuunkäsitellyksi.

Päätös
Hyväksyttiin.
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Kaupunginhallitus, § 444,21.11.2022
Konserni- ja elinvoimajaosto, § 109,13.12.2022
Kaupunginhallitus, § 10, 08.01.2024

§ 10
Kaupunginhallituksen vastaselitys Vaalijalan kuntayhtymän yhtymäkokouksen päätöksistä 
Itä-Suomen hallinto-oikeudelle

MliDno-2022-463

Kaupunginhallitus, 21.11.2022, § 444

Valmistelijat / lisätiedot:
Ari Liikanen
ari.liikanen@mikkeli.fi
hallintojohtaja

Liitteet
1 Liite Kh 21.11.2022 Lausunto Vaalijalan kuntayhtymän kirjanpidollisen ylijäämän 
käsittelyyn, Pohjois-Savon hyvinvointialueen aluehallitus
2 Liite Kh 21.11.2022 Ennakkotieto Vaalijalan kuntayhtymän yhtymäkokouksesta 
14.12.2022

Mikkelin kaupunki on osakkaana (12,37 %) Vaalijalan kuntayhtymässä, jonka toiminta 
on pääosin siirtymässä kahdelle hyvinvointialueelle. Kuntayhtymän taseessa on 
kumulatiivista ylijäämää yhteensä 21,5 Me ja vuoden 2021 tulos oli 7,6 Me 
ylijäämäinen. Kuntayhtymän ennuste vuodelle 2022 on 1,9 M€ ylijäämäinen.

Kertyneiden ylijäämien palauttamisesta päättäminen liittyy kuntayhtymän toimintaan 
kuntien järjestämisvastuun aikana, ja sen voidaan katsoa kuuluvan kun-tayhtymälle.

Mikäli hyvinvointialueelle siirtyvän kuntayhtymän taseeseen on kertynyt ylijäämiä, 
jäsenkunnilla on mahdollisuus päättää ylijäämän käsittelystä kuntayhtymän 
perussopimuksen mukaisesti ennen kuntayhtymän siirtämistä hyvinvointialueelle (laki 
sosiaali- ja terveydenhuoltoa ja pelastustoimea koskevan uudistuksen 
toimeenpanosta ja sitä koskevan lainsäädännön voimaanpanosta 33 § ja sitä kos-keva 
hallituksen esitys 241/2020).

Kuntayhtymän taseessa oleva ylijäämä kuuluu siten yksiselitteisesti kuntayhtymän 
osakkaina oleville kunnille ja laki mahdollistaa sen palauttamisen kunnille ennen 
kuntayhtymän sulautumista hyvinvointialueeseen.

Palauttamista koskeva päätös tulee tehdä kuntayhtymän yhtymäkokouksessa, joka 
pidetään 14.12.2022. Vaalijalan kuntayhtymän hallintosäännön mukaan hallitus vastaa 
yhtymäkokouksen päätösten valmistelusta.

Mikkelin kaupunki edellyttää, että kuntayhtymän hallitus ottaa huomioon 
kuntayhtymän osakkaina olevien kuntien oikeuden kuntayhtymän varallisuuteen ja 
huolehtii kuntien eduista valmistelemalla vähintään puolen kumulatiivisen ylijäämän 
palauttamista koskevan ehdotuksen yhtymäkokoukselle. Tämä vastaa myös Pohjois-
Savon hyvinvointialueen aluehallituksen linjausta ylijäämän käsittelystä.

Ehdotus
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Esittelijä: Timo Halonen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus päättää, että Mikkelin kaupunki ilmoittaa edellä mainitun Vaalijalan 
kuntayhtymän hallitukselle.

Päätös
Hyväksyttiin.

Konserni- ja elinvoimajaosto, 13.12.2022, § 109

Valmistelijat / lisätiedot:
Janne Skott
janne.skott@mikkeli.fi
vs. talousjohtaja

Vaalijalan kuntayhtymän yhtymäkokous pidetään Vaalijalan osaamis- ja tukikeskuksen 
juhlasalissa Nenonpellossa keskiviikkona 14.12.2022 klo 14 alkaen. Myös 
etäyhteydellä osallistuminen on mahdollista.

Mikkelin kaupunginhallitus on nimennyt kuntayhtymän yhtymäkokouksiin kaksi 
edustajaa ja heille henkilökohtaiset varajäsenet (KH 23.8.2021 § 337 ja KH 6.9.2021 § 
362). Edustajista Soile Kuitunen sekä hänen henkilökohtainen varajäsenensä Eveliina 
Naumanen ovat estyneitä osallistumaan kokoukseen, joten konserni- ja 
elinvoimajaoston tulee nimetä heidän tilalleen kokoukseen yksi Mikkelin kaupungin 
edustaja. 

Ehdotus
Esittelijä: Ari Liikanen, hallintojohtaja

Konserni- ja elinvoimajaosto nimeää Mikkelin kaupungin edustajaksi kokoukseen vt. 
kaupunginjohtaja Ari Liikasen, sekä antaa edustajalle kokousta varten tarvittavan 
ohjeistuksen.

Pöytäkirja tarkastetaan tämän pykälän osalta kokouksessa.

Päätös
Hyväksyttiin.

Konserni- ja elinvoimajaosto ohjeisti kokousedustajaa toimimaan 
kaupunginhallituksen päätöksen  21.11.2022 § 444 mukaisesti.

Kaupunginhallitus, 08.01.2024, § 10

Valmistelija / lisätiedot:
Annaliisa Leinonen
annaliisa.leinonen@mikkeli.fi
kaupunginlakimies

Liitteet
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1 Liite Kh 8.1.2024 Vastaselityspyyntö, Vaalijalan kuntayhtymän yhtymäkokouksen 
päätöksistä 14.12.2022 § 38 ja 39, 14.11.2023, Itä-Suomen hallinto-oikeus
2 Liite Kh 8.1.2024 Vastaselityspyyntö, Vaalijalan kuntayhtymän yhtymäkokouksen 
päätöksistä 14.12.2022 § 38, 14.11.2023, Itä-Suomen hallinto-oikeus

Hallinto-oikeudessa on vireillä Etelä-Savon hyvinvointialueen ja Varkauden kaupungin 
valitukset Vaalijalan kuntayhtymän 14.12.2022 yhtymäkokouksen päätöksistä koskien 
Vaalijalan kirjanpidollisten ylijäämien osittaista maksamista jäsenkunnille sekä 
Vaalijalan vuoden 2022 ylijäämän maksamista jäsenkunnille.

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus valtuuttaa kaupunginlakimiehen ja kaupunginjohtajan laatimaan 
vastaselitykset Itä-Suomen hallinto-oikeuteen Etelä-Savon hyvinvointialueen ja 
Varkauden kaupungin valitusten johdosta ja hoitamaan vireillä oleviin valitusasioihin 
tarvittavat toimenpiteet.

Päätös
Hyväksyttiin.

Merkitään, että Pirkko Valtola, kaupunginvaltuuston puheenjohtaja Oskari Valtola, 
Jaana Strandman, Jatta Juhola ja Kirsi Olkkonen (Etelä-Savon hyvinvointialueen 
aluehallituksen jäsenet ja varajäsenet) ilmoittivat olevansa esteellisiä ja poistuivat 
kokouksesta tämän pykälän käsittelyn ajaksi, Jaana Strandman poistui kokouksesta 
kokonaan. Ilmoitukset hyväksyttiin. Pirkko Valtolan tilalle kokoukseen saapui 
varajäsen Jenni Oksanen ja Jaana Strandmanin tilalle Mervi Eskelinen. 
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§ 11
Omistajaohjauspyyntö energiaomaisuusjärjestelyjen uudelleenrahoitukseen

MliDno-2020-952

Valmistelija / lisätiedot:
Janne Skott
janne.skott@mikkeli.fi
vs. talousjohtaja

Kaupunginvaltuusto päätti 20.3.2023 § 41, että Mikkelin kaupungin kumulatiiviset 
alijäämät katetaan myymällä Etelä-Savon Energia Oy:stä 49 prosentin 
vähemmistöosuus vuoden 2023 loppuun mennessä. Valtuusto valtuutti ja velvoitti 
kaupunginhallituksen jatkamaan yhtiön vähemmistöosuuden myyntiprosessia sekä 
prosessin päätteeksi hyväksymään kaupan ja siihen liittyvät asiakirjat.

Kaupunginhallitus päätti 6.11.2023 § 343 kaupunginvaltuustolta saamansa 
valtuutuksen perusteella myydä kaupungin 100-prosenttisesti omistamasta Etelä-
Savon Energia Oy:sta 49 %:n osuuden Aberdeen Standard Core Infrastructure III SCSp:
lle (perustettavan luxemburgilaisen tytäryhtiön puolesta), hyväksyä kaupan 
toteuttamiseen liittyvät asiakirjat liitteineen ja niissä kuvattuihin omistusjärjestelyihin 
liittyvät toimenpiteet.

Edellisten päätösten mukaisesti myyntiprosessiin liittyviä käytännön toimia on viety 
eteenpäin loppuvuoden 2023 aikana. Järjestelyssä perustettavan uuden Ese Energia 
Oy:n toiminnan aloittamisen edellyttämät liiketoimintojen järjestelyt ovat vielä kesken, 
ja siksi myös kaupan loppuun saattaminen on siirtynyt vuoden 2024 puolelle. 

Uuden yhtiön Ese Energia Oy:n hallitusta ei ole vielä nimetty. Osana liiketoimintojen 
järjestelyjä ja tulevan toiminnan valmistelua, tulee nykyisen Etelä-Savon Energia Oy:n 
hallituksen hyväksyä tiettyjä uutta yhtiötä koskevia järjestelyjä. Etelä-Savon Energia Oy:
n hallitus on tekemässä päätöstä uuden yhtiön rahoitusta koskien. Kaupan ehtojen 
mukaisesti uusi yhtiö Ese Energia Oy uudelleenrahoitetaan, ja ostaja vastaa 
rahoituksen kilpailuttamisesta. Danske Bank toteutti rahoituksen kilpailuttamisen 
ostajan toimeksiannosta syksyn 2023 aikana. Kilpailutuksen lopputulos tuotiin Etelä-
Savon Energia Oy:n hallituksen tietoon joulukuussa. Uuden yhtiön rahoitustarve on 
yhteensä 176,5 miljoonaa euroa. Kokonaissummasta 136,5 miljoonaa kohdistuu Ese-
konsernin yhtiöiden nykyisten velkojen jälleenrahoittamiseen sekä 
osingonjakovelkojen rahoitukseen. 10 miljoonan euron luottolimiitti kohdistuu 
konsernin yleisiin yritys- ja käyttöpääomatarpeisiin, sekä 30 miljoonaa euron 
investointilimiitti kohdistuu Ese-konsernin tulevien investointimenojen rahoittamiseen.

Etelä-Savon Energia Oy:n hallitus pyytää omistajaohjausta Mikkelin kaupungilta. 
Hallitus katsoo, että sillä ei ole mahdollisuutta hyväksyä esitettyjä rahoitusjärjestelyjä 
kuulematta ensin omistajaa. Hallituksen näkemyksen mukaan myös järjestelyn 
edellyttämän lainamäärän suuruudesta johtuen yhtiön tulee pyytää konserniohjeen 
mukaista ennakkokantaa Mikkelin kaupungilta. Konserniohjeen mukaan 
ennakkokannan antamisesta vastaa konserni- ja elinvoimajaosto, mutta valtuuston 
päätökseen 20.3.2023 perustuen tässä yhteydessä omistajaohjausta toteuttaa 
kaupunginhallitus.
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Rahoituksen kilpailuttamisesta vastanneet aberdeen ja Danske Bank esittelevät asian 
kokouksessa.

Ehdotus
Esittelijä: Janne Kinnunen, kaupunginjohtaja

Kaupunginhallitus ohjeistaa Etelä-Savon Energia Oy:n hallitusta hyväksymään 
tarjouskilpailun perusteella vähemmistöosuuden myyntiin liittyvän Ese Energia Oy:n 
rahoitusjärjestelyn.  

Päätös
Asiasta käydyn keskustelun aikana Pekka Pöyry esitti Petri Pekosen kannattamana, 
että tässä vaiheessa ei ole tarvetta varautua (ja aloittaa provision maksaminen) 
tulevaisuudessa ehkä tarvittaviin rahoituksiin, 30 M€ investointilimiittiä ei oteta. 
Investointisuunnitelman mukaan isoja investointeja on tulossa vasta vuosina 2025 ja 
2027. 10 meur tililimiitti hyväksytään. Bulletluottojen lisäksi investointien 
rahoituksessa otetaan tarkasteltavaksi edullisemmat jatkuvalyhenteiset lainat.

Lisäksi Jouko Kervinen esitti Pirkko Valtolan kannattamana, että kaupunginhallitus 
ohjeistaa Etelä-Savon Energia Oy:n hallitusta hyväksymään tarjouskilpailun perusteella 
vähemmistöosuuden myyntiin liittyvän Ese Energia Oy:n rahoitusjärjestelyn. Kaupan 
toteuttamisen ohjauksena kaupunginhallitus lisäksi ohjeistaa hallitusta seuraavasti:

Rahoituspaketti on osa ESE:n vähemmistöosuuden myyntiä, joka oli kaupungin 
intressissä. ESE:n hallitusta kehotetaan ottamaan huomioon koko 
kaupunkikonsernin etu.
Kaupunginhallitus toteaa, että rahoituspaketti koskee koko ESE-konsernia.
ESE:n hallitusta kehotetaan huolellisesti katsomaan, että rahoituspaketti 
kohdistuu oikeille yhtiöille ja että hallinnolliset päätökset tehdään erikseen 
kunkin yhtiön hallituksessa.
Kaupunginhallitus pitää tärkeänä, että lainoihin tulee maksuton mahdollisuus 
ennenaikaiseen lyhentämiseen.
Mikäli rahoituspakettia joudutaan muotoilemaan, otetaan prosessiin mukaan 
myös pääomistaja ja ESE.

Julistettuaan keskustelun päättyneeksi puheenjohtaja totesi, että on tehty kaksi 
esittelijän päätösehdotuksesta poikkeavaa kannatettua esitystä, ja esitti asian 
ratkaistavaksi äänestyksellä siten, että ensin äänestetään Pekka Pöyryn ja Jouko 
Kervisen esityksistä siten, että ne, jotka kannattavat Jouko Kervisen esitystä äänestävät 
jaa, ja ne, jotka kannattavat Pekka Pöyryn esitystä, äänestävät ei ja sen jälkeen 
voittanut esitys asetetaan esittelijän päätösehdotusta vastaan. Äänestysesitys 
hyväksytittiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 7 jaa ääntä (Mervi Eskelinen, 
Jouko Kervinen, Pirkko Valtola, Tomi Sikanen, Heli Kauppinen, Jatta Juhola, Eero Aho) ja 
3 ei ääntä (Petri Pekonen, Pekka Pöyry, Jarno Strengell).

Puheenjohtaja totesi, että Jouko Kervisen esitys on voittanut ja se asetataan esittelijän 
päätösehdotusta vastaan siten, että ne, jotka kannattavat esittelijän päätösehdotusta 
äänestävät jaa, ja ne, jotka kannattavat Jouko Kervisen esitystä, äänestävät ei. 
Äänestysesitys hyväksyttiin ja suoritetussa äänestyksessä annettiin 1 jaa ääni (Eero 
Aho) ja 8 ei ääntä (Jouko Kervinen, Pirkko Valtola, Petri Pekonen, Heli Kauppinen, Mervi 
Eskelinen, Jatta Juhola, Pekka Pöyry, Jarno Strengell) ja 1 tyhjä äänti (Tomi Sikanen).
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Puheenjohtaja totesi, että Jouko Kervisen esitys on tullut kaupunginhallituksen 
päätökseksi.

Merkitään, että Pekka Pöyry ja Petri Pekonen jättivät asiasta eriävän mielipiteen, joka 
on samansisältöinen kuin Pekka Pöyryn esitys.

Merkitään, että Kirsi Olkkonen (Suur-Savon Sähkö Oy:n hallintoneuvoston jäsen), Jani 
Sensio (Etelä-Savon Energia Oy:n hallituksen entinen varapuheenjohtaja), 
kaupunginvaltuuston 2. varapuheenjohtaja Minna Pöntinen (Suur-Savon Sähkö Oy:n 
hallintoneuvoston jäsen) ja hallintojohtaja Ari Liikanen (Suur-Savon Sähkö Oy:n 
hallituksen jäsen) ilmoittivat olevansa esteellisiä asiassa ja poistuivat kokouksesta. 
Ilmoitukset hyväksyttiin. Merkitään, että Jani Sension tilalle kokoukseen saapui 
varajäsen Tomi Sikanen.

Merkitään, että sihteerinä tämän pykälän käsittelyn ajan toimi kaupunginlakimies 
Annaliisa Leinonen.

Merkitään, että kokouksessa läsnä tämän pykälän aikana olivat KMPG:n asiantuntijat 
Harri Räsänen ja Juha Koivula, abrdn:n edustajat Soti Calochristos ja Markku Ryymin, 
Danske Bankin Oy:n asiantuntija Anders Safarov, Asianajotoimisto Borenius Oy.n 
asiantuntija Sonja Hänninen  ja Etelä-Savon Energia Oy:n toimitusjohtaja Erkki 
Karppanen ja hallituksen puheenjohtaja Heikki Nykänen. 

Merkitään, että kokouksessa pidettiin tauko klo 16.47-17.10.
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Muutoksenhakukielto
§1, §2, §3, §4, §5, §6, §7, §8, §9, §10, §11

Muutoksenhakukielto
Päätökseen, joka koskee valmistelua tai täytäntöönpanoa ei saa kuntalain (410/2015) 
136 §:n perusteella hakea muutosta.
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